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General PA Meeting Minutes 4/18/2023 

Spanish Version- Versión en Español 

   

1. Call to order 

The meeting was called to order at approximately 7:35 pm by President Sarajean Santoro. The meeting took 

place over Zoom. 

 

2. Review and approval of minutes 

Sarajean announced that Hollis sent out the unapproved minutes from the March meeting via email earlier in 

the day to the community. She asked if anyone wanted them displayed; nobody replied. A motion to approve 

the minutes was made and seconded. Then, the minutes were officially approved. 

 

3. President's report 

Sarajean informed the community that there was not much to report. She said that Cozy Learning Day 

happened right before the break. She thinks the kids really enjoyed it. They brought 21 dozen cookies from 

Costco, and also got chocolate milk from Target (they also had regular milk, dairy-free milk, and plant-based 

milk). She thanked all the parents who helped to distribute or pour milk. 

 

Sarajean talked about the Community Education Council (CEC). It consists of parents who work 

collaboratively with the superintendent; each district has one. In the range of April 21 – May 9, elections will 

be held. No Muscota parents are running. 

 

4. Treasurer's report 

Juan said that there was not much information to report for this month. He said we have about $82,500 in 

our accounts. We have spent most of our budget for the year. On the income side, we've earned about 79% 

of what we forecast, and we have one big fundraiser coming up. 

 

5. Principal's report 

Alli mentioned that Muscota would start administering state tests the day after the meeting. She informed 

the community that Muscota has a low opt-out rate this year, about 8 kids. They received a big shipment of 

snacks today, and they appreciate it. Grades K – 2 will be going on trips. They asked families of students in 

grades K – 4 for $20 donations for field trips; only about 50% have given so far, and even $20 wouldn't cover 

all the costs. So, for parents who did not contribute, Alli asked them to please do so. 

 

Alli stated that we don't have an affordable afterschool program. This is why we lose a lot of kids. She says 

that she has been looking into grants, but it is hard because we are not a Title 1 school. If anyone could help 
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her sift through grant opportunities, that would be very helpful. One of the grants she looked at does not 

accept applications until 2026, but if you get it, it lasts five years. 

 

Alli informed the community that Lauren Brukner, their occupational therapist who has written several 

books, just wrote her seventh book. She will go around reading from the book to her students. 

 

Alli said that Muscota needs an assistant principal. They will be posting for the position soon. Some of their 

teachers with licenses will be applying. Members of the SLT will be invited to participate in the search. 

 

Alli said that many people have been asking about Summer Rising. It will include a mix of academics and 

enrichment. Alli said that if you didn't apply in the first 48 hours last year, you probably didn't get a spot. 

They are trying to do it in a fairer way this year. They are given priority to certain students such as mandated 

students and 12-month IEP students. She strongly encouraged anyone without summer plans to apply for it. 

She said if we need help with the application, Arlette and Denise can help. 

 

Alli informed the community that they were told Muscota wouldn't host summer school this year; she 

thought it was because the playground is getting done. It turns out that the building will be used, but 

Muscota students would not be sent there. Muscota students would be sent to another school building; she 

is not sure why. Wheels will be at Muscota. You could still rank the Muscota building highly, but it wouldn't 

be Muscota staff. Alli said there is no bus service for summer school students, except those who receive 12-

month services. 

 

6. Member comments and questions 

Sarajean asked for comments and questions from the community. 

 

Stella asked a question. She stated that Sofia in fourth grade was super excited to come home with a 

permission slip about a dance; Stella asked for details about it. Alli replied, stating that Arlette is organizing it. 

The student council advocated for it and organized it. They are doing this for fourth and fifth grades, to begin 

with, due to space issues. Alli said it will be held on May 6 in the gym. 

 

After the comment and questions items was finished, Alli wished the community goodnight and left the 

meeting. 

 

7. School Leadership Team Report 

Sarajean informed the community that there has not been an SLT meeting since our last general PA meeting. 

So, the next update will occur at our May meeting. 
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8. New Business 

● MuMA update 

Sarajean said that there is not too much to say. She said that Megan, the chair of the MuMA Committee, 

was not present. Hollis said the volunteer signup went out on Sunday, and class parents have been 

reminding people. Sarajean informed the community that responsibilities include transporting the 

artwork, bartending, etc. She asked the community to please come and purchase artwork. 

 

● Teacher's Appreciation Week 

Sarajean said that this was also mentioned in a recent email from Hollis. Sarajean stated that there were 

discrepancies in past years as to what teachers were given. So, they are making a blanket statement to 

not collect money for teachers. They will be celebrating teachers at two consecutive Town Meetings. She 

asked the community to be on the lookout for more information. It is not just for classroom teachers, 

but the incredible staff as well. 

 

● Nominating Committee/ Executive Board Elections 

Sarajean said that it would be terrific if at least one member of the Nominating Committee speaks 

Spanish. Duties include a lot of asking around. It is important that we have a diverse and robust 

Executive Board. This year, we have every position filled, which is great. Sarajean said that if we are 

interested in being on the Committee, or we know someone we think would be good for it, please let 

her know. If we want to run for the Executive Board, we cannot be on the Committee. The elections will 

take place during the June meeting; the work starts in July. Some current members may run again; but, if 

we have served at our current position for two years, we are not eligible. 

 

● Grant Writing Committee 

Sarajean stated that Alli had mentioned we are interested in forming a Grant Writing Committee. There 

is a lot of money out there that we might be eligible for. Sarajean requested that if anyone has relevant 

experience or is interested in being on the committee, please reach out to the PA. 

 

● Snacks 

Sarajean said that for the past two years, due to financial difficulties affecting many families, we 

switched from assigned weeks to send in snacks to volunteering for weeks. It has worked to varying 

degrees. Some classes have had no problems; other class parents have had to continuously beg. Class 

parents already do so much. We are considering how to handle snacks next year. She mentioned a few 

possibilities, including: keep things the same as they are now; assign weeks alphabetically; send snacks 

for your own kid; etc. Stella said she would find it easier to send snacks for one day at a time instead of a 

week. Signing up, for example, for Mondays in April, would be easier for her. Debbie suggested maybe 

we could send snacks for our own kids Monday – Thursday, but have people send in community snacks 
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on Fridays. Stella said she appreciates that we make sure every kid gets a snack. Hollis said we don't 

want to give it up. We also want it to be equitable and fair. Sage said people just do things such as 

sending in goldfish from Target; it's not like it is homemade. So, he suggested what if we pool money and 

order food and store it in a closet? Hollis said she is making a list of possibilities for a survey. 

 

9. Adjournment 

The meeting was adjourned at approximately 8:09 pm. 

 

ESPAÑOL_Acta de la reunión general de AP 18/4/2023 

1. Llama para ordenar 

La presidente Sarajean Santoro convocó la orden de la reunión aproximadamente a las 7:35 p. m. La reunión 

tuvo lugar en Zoom. 

 

2. Revisión y aprobación de las actas 

Sarajean anunció que Hollis envió las actas no aprobadas de la reunión de marzo por correo electrónico ese 

mismo día a la comunidad. Preguntó si alguien quería que se mostraran; nadie respondió. Se presentó y se 

secundó una moción para aprobar las actas. Luego, las actas fueron aprobadas oficialmente. 

 

3. Informe del presidente 

Sarajean informó a la comunidad que no había mucho que informar. Dijo que el Cozy Learning Day ocurrió 

justo antes del descanso. Ella cree que los niños lo disfrutaron mucho. Trajeron 21 docenas de galletas de 

Costco, y también consiguieron leche de chocolate de Target (también tenían leche normal, leche sin lácteos 

y leche de origen vegetal). Agradeció a todos los padres que ayudaron a distribuir o verter leche. 

 

Sarajean habló sobre el Consejo de Educación Comunitaria (CEC). Está formado por padres que trabajan en 

colaboración con el superintendente; cada distrito tiene uno. Entre el 21 de abril y el 9 de mayo, se 

celebrarán elecciones. Ningún padre de Muscota está corriendo. 

 

4. Informe del tesorero 

Juan dijo que no había mucha información que informar para este mes. Dijo que tenemos alrededor de 

82.500 dólares en nuestras cuentas. Hemos gastado la mayor parte de nuestro presupuesto para el año. Por 

el lado de los ingresos, hemos ganado alrededor del 79 % de lo que pronosticamos, y tenemos una gran 

recaudación de fondos próximamente. 

 

5. Informe del director 
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Alli mencionó que Muscota comenzaría a administrar las pruebas estatales al día siguiente de la reunión. Ella 

informó a la comunidad que Muscota tiene una baja tasa de exclusión voluntaria este año, alrededor de 8 

niños. Hoy recibieron un gran envío de bocadillos, y lo aprecian. Los grados K - 2 se irán de viaje. Pidieron a 

las familias de los estudiantes de los grados K a 4 donaciones de 20 dólares para excursiones; solo alrededor 

del 50 % ha dado hasta ahora, e incluso 20 dólares no cubrirían todos los costos. Por lo tanto, para los padres 

que no contribuyeron, Alli les pidió que lo hicieran. 

 

Alli dijo que no tenemos un programa extraescolar asequible. Es por eso que perdemos a muchos niños. Ella 

dice que ha estado investigando las becas, pero es difícil porque no somos una escuela del Título 1. Si alguien 

pudiera ayudarla a tamizar las oportunidades de subvención, eso sería muy útil. Una de las subvenciones que 

examinó no acepta solicitudes hasta 2026, pero si la obtienes, dura cinco años. 

 

Alli informó a la comunidad que Lauren Brukner, su terapeuta ocupacional que ha escrito varios libros, acaba 

de escribir su séptimo libro. Ella irá por ahí leyendo el libro a sus estudiantes. 

 

Alli dijo que Muscota necesita un subdirector. Pronto estarán publicando para el puesto. Algunos de sus 

profesores con licencias lo solicitarán. Se invitará a los miembros del SLT a participar en la búsqueda. 

 

Alli dijo que mucha gente ha estado preguntando sobre Summer Rising. Incluirá una mezcla de académicos y 

enriquecimiento. Alli dijo que si no solicitaste en las primeras 48 horas del año pasado, probablemente no 

obtiste un lugar. Están tratando de hacerlo de una manera más justa este año. Se les da prioridad a ciertos 

estudiantes, como los estudiantes obligatorios y los estudiantes del IEP de 12 meses. Ella animó 

encarecidamente a cualquier persona sin planes de verano a solicitarlo. Ella dijo que si necesitamos ayuda 

con la solicitud, Arlette y Denise pueden ayudar. 

 

Alli informó a la comunidad que se les dijo que Muscota no organizaría la escuela de verano este año; pensó 

que era porque el patio de recreo se está terminando. Resulta que el edificio se utilizará, pero los estudiantes 

de Muscota no serían enviados allí. Los estudiantes de Muscota serían enviados a otro edificio escolar; ella 

no está segura de por qué. Las ruedas estarán en Muscota. Todavía podrías clasificar altamente el edificio de 

Muscota, pero no sería el personal de Muscota. Alli dijo que no hay servicio de autobús para los estudiantes 

de la escuela de verano, excepto para aquellos que reciben servicios de 12 meses. 

 

6. Comentarios y preguntas de los miembros. 

Sarajean pidió comentarios y preguntas a la comunidad. 

 

Stella hizo una pregunta. Ella declaró que Sofía en cuarto grado estaba súper emocionada de volver a casa 

con un permiso sobre un baile; Stella pidió detalles al respecto. Alli respondió, diciendo que Arlette lo está 
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organizando. El consejo estudiantil lo defendió y lo organizó. Están haciendo esto para cuarto y quinto grado, 

para empezar, debido a problemas de espacio. Alli dijo que se celebrará el 6 de mayo en el gimnasio. 

 

Después de que terminaran los comentarios y las preguntas, Alli le deseó buenas noches a la comunidad y se 

fue de la reunión. 

 

7. Informe del equipo de liderazgo escolar 

 

Sarajean informó a la comunidad que no ha habido una reunión de SLT desde nuestra última reunión general 

de PA. Por lo tanto, la próxima actualización tendrá lugar en nuestra reunión de mayo. 

 

8. Nuevo negocio 

 

● Actualización de MuMA Sarajean dijo que no hay mucho que decir. Dijo que Megan, la presidenta del 

Comité MuMA, no estaba presente. Hollis dijo que la inscripción de voluntarios salió el domingo, y 

los padres de la clase se lo han estado recordando a la gente. Sarajean informó a la comunidad que 

las responsabilidades incluyen el transporte de la obra de arte, el barman, etc. Le pidió a la 

comunidad que viniera y comprara obras de arte. 

 

● Semana de Apreciación del Profesor 

 Sarajean dijo que esto también se mencionó en un correo electrónico reciente de Hollis. Sarajean 

declaró que hubo discrepancias en los últimos años en cuanto a lo que se les dio a los maestros. Por 

lo tanto, están haciendo una declaración general para no recaudar dinero para los profesores. 

Celebrarán a los maestros en dos reuniones consecutivas de la ciudad. Le pidió a la comunidad que 

buscara más información. No es solo para los profesores del aula, sino también para el increíble 

personal. 

 

● Elecciones del Comité de Nominación/Junta Ejecutiva 

Sarajean dijo que sería genial que al menos un miembro del Comité de Nominaciones hablara 

español. Los deberes incluyen mucho preguntar. Es importante que tengamos una Junta Ejecutiva 

diversa y sólida. Este año, tenemos todos los puestos ocupados, lo cual es genial. Sarajean dijo que si 

estamos interesados en estar en el Comité, o conocemos a alguien que creemos que sería bueno 

para ello, por favor hágaselo saber. Si queremos postular para la Junta Ejecutiva, no podemos estar 

en el Comité. Las elecciones se celebrarán durante la reunión de junio; el trabajo comenzará en julio. 

Algunos miembros actuales pueden postularse de nuevo; pero, si hemos servido en nuestro puesto 

actual durante dos años, no somos elegibles. 
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● Comité de redacción de subvenciones 

Sarajean declaró que Alli había mencionado que estamos interesados en formar un Comité de 

Redacción de Subvenciones. Hay mucho dinero por ahí para el que podríamos ser elegibles. Sarajean 

solicitó que si alguien tiene experiencia relevante o está interesado en estar en el comité, se ponga 

en contacto con la AP. 

 

● Aperitivos 

Sarajean dijo que durante los últimos dos años, debido a las dificultades financieras que afectan a 

muchas familias, cambiamos de las semanas asignadas para enviar bocadillos a ser voluntarios 

durante semanas. Ha funcionado en diversos grados. Algunas clases no han tenido problemas; otros 

padres de clase han tenido que mendigar continuamente. Los padres de la clase ya hacen mucho. 

Estamos considerando cómo manejar los bocadillos el próximo año. Mencionó algunas posibilidades, 

que incluyen: mantener las cosas como están ahora; asignar semanas alfabéticamente; enviar 

bocadillos para su propio hijo; etc. Stella dijo que le sería más fácil enviar bocadillos un día a la vez en 

lugar de una semana. Inscribirse, por ejemplo, para los lunes de abril, sería más fácil para ella. Debbie 

sugirió que tal vez podríamos enviar bocadillos para nuestros propios hijos de lunes a jueves, pero 

que la gente envíe bocadillos de la comunidad los viernes. Stella dijo que aprecia que nos 

aseguremos de que cada niño reciba un bocadillo. Hollis dijo que no queremos renunciar. También 

queremos que sea equitativo y justo. Sage dijo que la gente solo hace cosas como enviar peces de 

colores desde Target; no es como si fuera casero. Entonces, sugirió, ¿qué pasa si juntamos dinero y 

pedimos comida y la guardamos en un armario? Hollis dijo que está haciendo una lista de 

posibilidades para una encuesta. 

 

9. Aplazamiento 

La reunión se aplazó aproximadamente a las 8:09 p. m. 

  


